
MASOPUST 
...aneb tradice v Černé pokračuje

 obce Černá
v Pošumaví

březen 2017 I 3



Z OBSAHU Usnesení

www.cernavposumavi.cz

02  ZPRAVODAJ

z 27. zasedání zastupitelstva Obce Černá v Pošumaví  
ze dne 27. 2. 2017
Zastupitelstvo obce schvaluje 
1. I. bere na vědomí: 
 ad a) návrh starostky obce na pořízení regulačního  

  plánu „1. RP“ v lokalitě „U Malého Lipna“ z vlastního 
  podnětu

 ad b) to, že zadání regulačního plánu „1. RP“ je součástí  
  závazné části územního plánu Černá v Pošumaví

 II. schvaluje: 
pořízení regulačního plánu „1. RP“ v lokalitě „U Malého 
Lipna“ v rozsahu dle jeho zadání 

 III. souhlasí: 
 ad a) s tím, že pořizovatelem regulačního plánu bude  

  Obecní úřad Černá v Pošumaví, který má zajištěno  
  splnění kvalifikačních požadavků prostřednictvím  
  uzavřené příkazní smlouvy na pořizovatelskou  
  činnost s Ing. arch. Radkem Bočkem 

2. Rozpočtové opatření č. 1:  
příjmy 53 271,- Kč, výdaje 53 271,- Kč, financování 0,- Kč 

3. Příjem daru na údržbu veřejné zeleně od Eco Farm CZ  
a dary na pořízení změny ÚP č. 1

4. Prodej pozemku p.č. 449/4 o výměře 517 m2, prodej 
pozemku p.č. 471/17 o výměře 13 m2, 

 prodej pozemku p.č. 1471/6 o výměře 252 m2  
a prodej pozemku p.č. 171/7 o výměře 13 m2  
v k.ú Černá v Pošumaví vlastníkovi nemovitosti  
p.č. 469/30, zaměřené dle GP č. plánu 1938- 400/2011  
a GP č. 1994-77/2012 vyhotovený 1. Geodetickou  
kanceláří Český Krumlov za 300,- Kč za m2 + DPH  
a náklady s prodejem spojené

5. Prodej pozemku p.č. 1506/101 o výměře 44 m2,  
prodej pozemku p.č. 1506/147 o výměře 848 m2,  
prodej pozemku p.č. 195/24 o výměře 38 m2 firmě 
Absolut Plaza s.r.o. IČ 05120934

 v k.ú Černá v Pošumaví, zaměřené dle GP  
č. plánu 2402-330/2016 vyhotovený 
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V březnu své  
výročí oslaví paní  
Marie Sochorová.  
Jubilantce přejeme  
vše nejlepší,  
hodně štěstí, zdraví  
a pohody  
v osobním životě. 

Za SPOZ Věra Daňová

 1. Geodetickou kanceláří Český Krumlov  
za 2 400 Kč za m2 + DPH a náklady s prodejem spojené

6. Nákup pozemků p.č 803/4 o výměře 47 215 m2,  
p.č. 803/6 o výměře 17 641 m2 a 805/2 o výměře 221 m2 
za 21,30 od firmy Absolut EU s.r.o.

7. Uzavření smlouvy s firmou Čevak a.s.  
na opravu kanalizace v kempu Olšina

8. Přípravu na výběrového řízení  
„Úvěr pro dotaci oprava lesní cest u Vodárny“

9. Poskytnutí jednorázové dotace ve výši 100 000,- Kč 
rozpočtu obce Černá v Pošumaví, která nemá charakter 
veřejné podpory, pro Davida Neumana – Dotace bude 
použita na kulturní program pláže Windy Point pro 
letní sezonu 2017

10. Poskytnutí jednorázové dotace ve výši 6 000 Kč  
z rozpočtu obce Černá v Pošumaví, která nemá  
charakter veřejné podpory, pro Aqualung club  
– klub sportovního potápění z.s. – dotace bude  
použita na mimoškolní aktivity dětí.

11. Zveřejnění záměru pronajmout část pozemku  
pod stánkem 195/2, 195/1 a 1506/135

Blahopřejeme

V únoru nás navždy opustil pan Miloslav Novotný.

Vzpomínky – každý měsíc jedno foto

Jó, to byly časy! Kdy to bylo a kde to asi bylo? Hasiči 
vždy bývali středem dění v obci, nechali se vyfotit na sa-
mém kopci. Za muži vzadu je vidět silnice a před nimi  
pózují hezké požárnice.

Dne 25. 3. 2017  
bude uskutečněn svoz
VELKOOBJEMOVÉHO  

ODPADU: 

Svážet se budou:
Koberce, nábytek, ma-
trace, pračky, sporáky, 
kovový odpad
Dále nebezpečný odpad:
Elektrospotřebiče, el. ka-
bely, pneumatiky, baterie, 
obaly od olejů a barev...

Černá v Pošumaví  
(před OÚ) 8:30–9:00

Areál VPS Marek  
9:05–10:00
Bližná (náves) 
10:10–10:25
Dolní Vltavice (zastávka 
autobusu) 10:30–10:40
Muckov (náves) 
10:50–11:05
Plánička (Lesní Domky) 
11:10–11:20
Mokrá (náves)  
11:30–11:45
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V únoru jsme se ve školce kromě poznávání našeho těla a péči o zdraví věnovali také přípra-
vám na naši velmi oblíbenou tradici – masopust.
Několikrát jsme využili možnost jet s kamarády ze ZŠ do bazénu do Volar. I když je místní 
dětský bazén malý, radost z koupání je veliká.
V pondělí 27. února jsme si při pohádce Malované písničky 
divadelního souboru ZVONEČEK nejen zazpívali, ale také se 
dozvěděli něco o tom, jak písničky vznikají.
Na naši tradiční, tentokrát již sedmou, masopustní obchůz-
ku jsme se vypravili v úterý 28. února dopoledne. Počasí se 
sluníčkem nám, tak jako v předchozích dnech, sice nepřálo, 
přesto jsme si naše veselí užili. Moc děkujeme všem spo-
luobčanům, kteří si s námi zazpívali, zatančili a naše úsilí 
odměnili sladkou výslužkou či finančním příspěvkem. Dále 
rodičům za přípravu masek, masopustnímu spolku v Horní 
Plané za zapůjčení vozíku a flašinetu a Pekárně Horní Planá  
za „sponzorské“ koblihy. Kolektiv MŠ

Zprávy ze školky
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V únoru jsme zakončili plavecký výcvik ve Volarech. Při poslední hodině jsme závodili  
a následně dostali diplomy. 
V rámci tělesné výchovy jsme se šli podívat na sochy z ledu a nabrat inspiraci pro příští  
školní rok. 
Ve školní družině jsme vyrobili postavu Masopusta a paní Zimy, se kterou se v březnu  
symbolicky rozloučíme.  žáci ZŠ

Zprávy ze školy

ČT sport na vrchol
Přijďte si zazávodit s ČT SPORT na vrchol

Reality show s ČT Sport na 
vrchol zavítá v březnu opět 
na Lipno. Všichni lyžaři Ski-
areálu Lipno budou mít 
od pátku 10. až do neděle  
12. 3. možnost zakusit si ly-
žařskou reality show s ČT 
Sport na vrchol. Vyzkoušejte 
si na vlastní kůži být závodní-
kem, projet si profesionálem 
postavený obří slalom, kde 
vás snímají kamery a po 
dojezdu s vámi udělají roz-
hovor. Je to jedna velká zábava, při které si užijí všichni členové rodiny bez rozdílu věku. 
Více v akcích na www.lipno.info
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Opět se nám sešel rok  
s rokem a byl tu den maso- 
pustu. Sešli jsme se v osm 
hodin ráno u obecního 
úřadu a požádali naši paní 
starostku o povolení ke ko-
ledě v naší obci. Po krátkém 
přezkoušení nám paní sta-
rostka povolení udělila, a my 
jsme za doprovodu kapely 
Šumavanka mohli vyrazit 
koledovat. Okolo páté ho-
diny proběhlo opět u obce 
ukončení a zhodnocení ma-
sopustní koledy.

Snažili jsme se opět obejít 
všechny domy v naší obci.
Jestliže jsme někoho vyne-
chali a tím Vás urazili, tak se 
velice omlouváme .

A teď už jsou na řadě jen 
slova díků.

Děkujeme Vám, všem spo-
luobčanům, za Vaše přivítaní 
a pohoštění (i finanční pří-
spěvky). Uvědomujeme si, 

jakou práci Vám musela dát 
příprava všech těch dobrů-
tek, co jste pro nás připravili. 
Nakonec to mohli posoudit  
i ti, kteří byli na večerní zába-
vě, protože koledou od Vás 
byli pohoštěni. Bez Vás by 
Masopust ani nemohl být. 
Doufáme, že se Vám líbil,  
a užili jste si ho alespoň tak, 
jako my.

Děkujeme všem maskám, 
které nás doprovázely a dou- 
fáme, že si to také užily 
a příští rok do toho zase 
s námi půjdou a připojí 
se i další. Děkujeme také 
Jeníkovi Daňovi a Aničce 
Malé, kteří po celou dobu 
tahali a starali se o náš  
vozíček s koledou, a také 
našim příslušníkům poli-
cie, Martinu Kozovi a Filipu 
Strnadovi, kteří nám za-
stavovali silniční dopravu, 
občas s nasazením života.  

MASOPUST 2017
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Zajistili nám tím finanční  
přínos, který jsme potřebo-
vali na naše výdaje.

Děkujeme paní starost-
ce Ireně Pekárkové a paní 
Věře Daňové za podporu 
a účast. Děkujeme pánům 
muzikantům, že s námi měli 
trpělivost, vydrželi s námi  
i na večerní zábavu a hlavně, 
že tak skvěle hráli.

Děkujeme paní Heleně 
Strnadové a Daně Kaprálo-
vé za upečení koblížků (pro 
naši policii, aby bylo co dá-
vat do aut, která staví).

A samozřejmě nesmím 
zapomenout na naši ma-
sopustní koledu. Díky patří 
Božence Opelkové, Dominiku 
Čerklovi, Petru Němcovi, Vác-
lavu Malému, Janu Fikarovi, 
Lukášovi Kozovi, Lukášovi 
Brůhovi, Jirkovi Prennerovi, 
Evě Pražákové… a našemu 
výběrčímu Jirkovi Daňovi.

 

A všichni jmenovaní i nejme-
novaní si zaslouží poděkování 
za to, že ač mohli ležet doma 
na gauči, rozhodli se udělat 
něco pro pobavení své, ale  
i jiných.

Také se chceme podělit  
o finanční příspěvky, které 
jsme obdrželi, proto daruje-
me školce v Černé v Pošumaví 
1 000,- Kč a škole v Černé v Po- 
šumaví 1 000,- Kč.

Chtěli bychom Vás tím-
to také oslovit,  máte-li 
nějaké připomínky, nápa-
dy, návrhy, abyste se s námi  
o ně podělili pokud možno 
písemnou formou a ode-
vzdali na obecním Úřadě.

Ještě jednou Vám všem 
velký dík a doufáme, že příští 
rok si to zase všichni společ-
ně užijeme.

Za masopustní koledu  
Pavlína Pártlová
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Z historie Mysliveckého sdružení Černá Hora

Černá v Pošumaví                                                        3. pokračování

Rok 1974
Během tohoto roku byl 

za člena přijat František 
Klement, naopak vystou-
pili Václav Lovětínský a Ing. 
Jaromír Petřík, takže členů 
bylo celkem 21 na konci 
roku. Adepty myslivosti se 
stali Miroslav Baník a Jan Tý-
mal. Nejlepšími jednotlivci 
byl i  Jaroslav 
Zimmermann 
(na obr.), Ivo 
Němec a Josef 
Záškoda ml. 

Stále se střílí dost zajíců, 
tento rok 220 ks, 52 ks srnčí 
zvěře a ještě i 3 tetřívci. Také 
je stále uloveno velké množ-
ství škodné, např, 23 lišek 
a mimo jiného i 14 psů a 31 
koček.

Byl postaven krmelec 
U lomu. Prodal se starý 
traktor Z-25 a místo něho 
zakoupil nový Z-40. Ve sta-
rém lomu byla postavena 
kůlna na seno a v Lomečku 
u Jestřábí, kde byly založeny 
remízky, byly vysázeny jívy, 
smrky a pámelník, na to do-
stala MS příspěvek 1 000 Kčs.

Rok 1975
Na počátku roku celkem 

21 členů, během roku přijati 
za členy Miroslav Baník, Jan 
Týmal, František Kubiš a Vlas-
timil Reiser, na konci roku  

25 členů. V listopadu a pro-
sinci bylo 6 honů, ulovilo se 
240 zajíců, 60 ks srnčí zvěře, 
11 ks černé zvěře, 70 bažan-
tů a jeden jelen, kterého na 
Vyžbohách ulovil Václav 
Vácha. Bylo dodáno 341 kg 
zvěřiny na plán 270 kg, cel-
ková produkce zvěřiny čítala 
2 197 kg. Byla též nalezena 
uhynulá zvěř – 8 ks srnčího, 
20 zajíců, 15 koroptví a 12 
bažantů. 

N e j l e p š í  j e d n o t l i vc i : 
Zimmermann, Augsten,  
Němec.

Rok 1976
Na členské schůzi byli 

za členy přijati František 
Kosiarský, Musil Gusta ml. 
a Moravec Jiří, naopak ze 
sdružení vystoupili Jaroslav 
Leška a Antonín Cirhan ml. 
Členů bylo ke konci roku 26 
a k tomu adepti: Antonín Vá-
cha a Jindřich Strnad.

Během tohoto roku se 
ulovilo 16 srnců, 18 srn, 27 
srnčat, 2 jeleni, 1 tetřívek,  
4 kňouři, 3 bachyně, 7 se-
lat, 186 zajíců, 21 bažantů,  
64 holubů, 43 kachen a 5 
lysek. Ze škodné to bylo 5 li-
šek, 4 kuny, 6 tchořů, 15 vran,  
2 straky, 21 sojek, 9 psů  
a 44 koček.

Sdružení mělo v zásobách 
118 q sena a 35 q obilí. Dne  

9. 4. 1976 bylo rozhodnuto 
vybudovat na Muckově líheň 
a odchovnu bažantů, do 
ní byli na podzim bažanti 
zakomorováni. Byla dosta- 
věna kůlna na seno u starého 
lomu a také zásypy a remízky  
u Jestřábí.

15. května se uskutečnily  
v Horní Plané povinné střel-
by všech členů.

Členská schůze rozhod-
la o nákupu tří loveckých 
psů pro Josefa Macháčka, 
Františka Kosiarského a No-
votného (není uvedeno zda 
pro Františka z Muckova 
nebo Milana). Výše uvedené 
jeleny ulovili J. Zimermann  
a I. Němec. Nadále se prová-
dělo trávení škodné.

Celkem se dodalo 693 kg 
zvěřiny na plán 370 kg. Cel-
ková produkce zvěřiny byla 
2 124 kg.

Poslední leč a pohoštění 
bylo 20. listopadu v závod-
ní kuchyni Státního statku  
v Černé.

Rok 1977
Stavy členů se opět měni-

ly. Na počátku jich bylo 26, 
za člena byl 27. 2. na členské 
schůzi přijat Jiří Humplík, 
vyškrtnut byl ovšem jako 
cizinec Fr. Kosiarský a Vlas-
timil Reiser zemřel, takže 
členů bylo ke konci roku 25. 

www.cernavposumavi.cz
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Na šesti honech byla opět 
ulovena zvěř jelení, srnčí 
a černá, daleko více se ulo-
vilo zajíců (249 ks) a bažantů 
(160 ks). Nejlepšími jed-
notlivci byli Baník Miroslav, 
Novotný František a Zimmer-
mann Jaroslav. Sdružení, tak 
jako každý rok, odpracova-
lo na brigádách pro MNV  
a statek velké množství ho-
din, nejvíce ovšem pro svou 
vlastní potřebu.

V tomto roce byly po-
staveny tyto krmelce: č.4 
na Radslavi a č.9 za lomem  
a byla postavena kazatelna 

na Kramolíně a byl vyměněn 
traktor.

Poprvé bylo vypuštěno 300 
bažantích kuřat a 30. 12. 1977 
byla přiznána uznaná bažant-
nice ve výměře 120 ha.

Co se týče umělého chovu 
bažantů bylo zakomorováno 
26 slepic, které snesly 1 100 
vajec, z nich se vylíhlo 520 
kuřat, 300 jich bylo vypuš-
těno, 30 ks prodáno a 160 ks 
uhynulo.

Rok 1978
Během tohoto roku uby-

li 4 členové MS – Rozboud 

Josef se odstěhoval, Mora-
vec Jiří změnil zaměstnání, 
František Švamberk v březnu 
zemřel a stejně tak zemřel 
Václav Macháček, členská 
základna měla 21 členů.

Bylo uloveno celkem 21 
ks srnčího, 11 ks černé zvě-
ře, ale již jen 13 zajíců, 10 
bažantů, ještě i 4 tetřívci a 29 
kachen.

Z bažantnice bylo prodá-
no 30 kuřat do MS Přední 
Výtoň, 100 kuřat do MS Ho-
řice, 100 kuřat MS Vojenské 
lesy Horní Planá a 34 kuřat 
do MS Větřní.

12. března se konala 
výroční členská schůze, 
předsedou byl zvolen Mi-
lan Novotný, myslivecký 
hospodář Vilém Augsten, 
jednatelem Jiří Humplík, 
pokladníkem Ivo Němec  
a členy Miroslav Baník, Zá-
škoda Josef ml., Musil Gustav 
st. a Vácha Václav. Předsedou 
revizní komise byl zvolen 
František Kubiš a členy Ma-
cháček Václav a Záškoda 
Josef st.

V bažantnici bylo snese-
no od 24 nosnic 1 320 vajec.  

www.cernavposumavi.cz

Na snímku odleva stojící: Zimmermann Jaroslav, Beneš Jaroslav, 
Záškoda Josef ml., Rosický Jaroslav, Humplík Jiří, Vaš Matěj, Musil 
Gustav ml. 
V podřepu: Strnad Jindřich, Augsten Vilém a Michalecký Ĺudovít.

Augsten Vilém, Jaroslav Richter s Janem Týmalem a Václav Vácha

František Švamberk  
a Václav Macháček
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Z nich bylo 1 240 ks nasa-
zeno, vylíhlo se 620 kuřat, 
vypuštěno bylo 260 ks, pro-
dáno 264 a uhynulo 96 ks.

Celkem v revíru uhynulo 
24 ks srnčí zvěře,120 zajíců, 
236 bažantů a 10 koroptví. 
Právě zima 1977/1978 byla 
příliš krutá, a tak byl po prv-
ním honu zastaven lov zajíců, 
aby byl zachován kmenový 
stav a u srnčí zvěře byl stav 
snížen na nejnižší mez.

Rok 1979
Členská schůze přijala 

nové členy Váchu Antonína 
a Strnada Jindřicha. Během 
roku vystoupil Baník Mi-
roslav a Macháček Josef,  
František Klement zemřel. 
Ke konci roku mělo MS 20 
členů.

Od roku 1979 se již ne-
plánoval odstřel zajíců, 
dokonce byl i velký úhyn- 
120 zajíců,180 bažantů, 30 
koroptví, 6 ks srnčího.

V bažantnici bylo od 50 
slepic sneseno 1 750 vajec, 
pak se jich 1 730 nasadilo  
a vylíhlo se 1 140 kuřat. Do 
honitby bylo vypuštěno 385 
bažantíků.

V roce 1980 byl za člena 
přijat Matěj Vaš a Josef Bu-
kovský, během roku odešel 
Juraj Zavacký a zemřel Jaro-
slav Rosický.

V roce 1981 vystoupil z řad 
MS Milan Novotný, ke kon-
ci roku bylo 19 členů. Už se 

zase stříleli zajíci, tentokrát 
to bylo 36 ks. Postavila se ka-
zatelna na Slavkovicích, na 
kopci před Hronovou chatou 
a vpravo od cesty na Světlík.

V roce 1982 přijala členská 
schůze Zdeňka Bálka a ze-
mřel Záškoda Josef st. Zajíci 
se opět nelovili. Byl zvolen 
nový výbor ve složení:

předseda František Ku-

biš, mysl. hospodář Vilém 
Augsten, jednatel Humplík, 
pokladník Němec a členové 
Záškoda J. Vácha Ant. a Musil 
Gustav st. 

Do revizní komise byl 
zvolen Beneš Jaroslav, Mi-
chalecký a Vaš. Postavily se 
kazatelny u Olšova, u Študla-
ra a pod Mokrou.

pokračování příště...

www.cernavposumavi.cz

Při svačině: na obr. vlevo Čapek František, Humplík Jiří a v poza-
dí Rizák Jan, Michalecký L. a Augsten Vilém. Na pravém obrázku: 
Michalecký, Kubiš Fr., Vácha V. ,Čapek Fr.. Novotný M., Szalaj A., 
Richter J.

MS mělo hosty. Na obr. zleva: Michalecký L. Musil G. st. Bálek Zde-
něk, Rizák Jan, Musil G. ml. Vácha Antonín, Strnad Jindřich, host, 
host, Beneš Jaroslav, Augsten Vilém, Kubiš František, Zimmer-
mann Jaroslav
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Lipno Ice Marathon 2017

Extrémní Lipno Ice Marathon poprvé na ledu. Nejlepší běžec zdolal trať přesně za tři 
hodiny.
Druhý ročník extrémního závodu přilákal bezmála 80 odvážlivců, kteří se rozhodli zdolat trať po 
svých, s pomocí psa, nebo na kole, běžkách, či s kitem. Běželo se na distancích maratónské a po-
lovičního maratónu. Podobných závodů se pořádá na světě jen několik a v širší střední Evropě je 
naprosto unikátní.

Zamrzlé Lipno připravilo 
velmi zajímavý a náročný te-
rén pro všechny zúčastněné. 

Celá trať vedla po za-
mrzlém jezeře. Start byl 
v kempu Jestřábí v Černé  
v Pošumaví a otočka byla až 
v Lipně nad Vltavou. 

Na maratónské trati zvítě-
zil v čase jen vteřinu přes tři 
hodiny Jan Vitásek. Loňský 
absolutní vítěz Martin Gab- 
la s vítězem prohrál o více 
než 8 minut. Celkově byl 
druhým nejrychlejším běž-
cem. Suverénně vyhrál ve 
své kategorii 40+. Nejrych-
lejší žena Rumunka Simona 
Pirva zdolala trať za 4:24. Ví-
tězi na půlmaratónských 
vzdálenostech byl Němec 

Wolfgang Zöchbauer-Pröll 
a Helena Šebestová na běž-
kách v kategorii freestyle, 
nejrychlejší běžkyní pak byla 
Rakušanka Sigrid Herndler. 

Celkem bylo na startu sedm 
národností. Z největší vzdá-
lenosti přiletěl Vladimír Riedl 
z Philadelphie v USA, ten do-
běhl v druhém nejlepším 
maratonském čase v kategorii 
muži 40+. 

Absolutně nejrychlejším 
byl v čase 2:20 František 
Valeš na kole. Za zmínku ur-
čitě stojí i výkon 56 letého 
Jana Vorla z Krumlova, který 
trať zdolal na běžkách, a to 
v absolutně třetím nejlep-
ším čase a jen 8 minut za 
vítězným cyklistou. Poklonu 
zaslouží i čtyři ženy, které 
pokořily náročnou mrazivou 
maratónskou výzvu. 

Poděkování patří přede-
vším obci Černá v Pošumaví 
bez jejíž podpory by se celá 
tato sportovní událost orga-
nizovala jen velmi těžko.

Již v minulém roce přitáhl 
tento unikátní extrémní zá-
vod  své příznivce a dobrou 
zprávou je, že v letošním 
ročníku se jejich počet zdvoj-
násobil. 

Jak již bylo v předchozím 
Zpravodaji uvedeno, občané 
Černé v Pošumaví mají star-

tovné zdarma, této možnosti 
letos poprvé využil David Fu-
čík, který ve své kategorii na 
trati Young Guns Marathon 
dlouhé 10 km skončil na 
pěkném druhém místě.

Celý závod výstřelem ze 
startovní pistole zahájila  
a ceny nejlepším sportov-
cům předala při vítězném 
ceremoniálu starostka obce 
paní Irena Pekárková.

Adéla Černá
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Lipno Ice Marathon 2017

Jak jsi spokojená  
s letošním ročníkem,  
s tím jak to probíhalo? 

Úplně maximálně, pro-
tože to, co jsme slibovali, 
že jde o extrémní závod, 
že bude zima a že to bude 
velmi náročné, se povedlo. 
Celý závod proběhl na ledě, 
tak jak jsme chtěli, takže za 
mne opravdu velká spoko-
jenost. Závodníci byli úžasní, 
tým dobrovolníků perfektní, 
zkrátka super. 

Co obnáší zorganizovat 
takový závod? 

Takovou akci prostě mu-
síte chtít dělat. Není to  
o tom, že se rozhodnete 
udělat závod, protože na 
tom chcete vydělat. Musíte 
to chtít udělat pro lidi, chtít 
jim dát něco, co je bude ba-
vit a bude se jim líbit, aby 

se vraceli. Připravit pro ně 
něco, z čeho budou mít 
opravdu silný zážitek. Takže 
kromě té „romantiky“ kolem 
to obnáší sehnat obrovskou 
soustu peněz, partnerů a 
samozřejmě hromadu růz-
ných cen pro vítěze. Když 
bychom úplně vynechali ten 
obrovský finanční náklad, 
protože to, co získáte, vlo-
žíte zase zpátky do závodu, 
musíte motivovat lidi kolem 
sebe. Musíte sehnat spous-
tu dobrovolníků, kteří se na 
přípravě a realizaci závodu 
podílejí a dávají do toho kus 
sebe. Bez nich by takovou 
akci nebylo možné realizo-
vat, pracují srdcem a nejen 
za to jim patří můj neskona-
lý obdiv a vděk. Ráda bych 
zmínila i fakt, že bez podpory  
a maximální spolupráce 
mého partnera Petra Beneše, 

celé rodiny a přátel by neby-
lo reálné takovou akci vůbec 
uspořádat. V týdnech těsně 
před závodem se dostává-
me do režimu velkého vypětí  
a to je opravdu náročné, bez 
soudržnosti mých nejbližších 
by bylo vše mnohem těžší.

Kdo se na akci podílel?
Důležitou součástí závodu 

jsou samozřejmě záchran-
né složky: Vodní záchranná 
služba ČČK Český Krumlov 
s jejich rakouskými kolegy  
z ÖWR, hasiči z JSDH v Čer-
né v Pošumaví, hasiči z JSDH 
Frymburk a dobrovolníci pod 

Rozhovor s ředitelkou závodu Lipno Ice Marathon 2017 Adélou Černou

Krátce po vyhlášení výsledků Lipno Ice Marathonu 2017 jsem měla příležitost položit pár otázek 
ženě, která je v Černé v Pošumaví celoročně sice teprve 2. rokem, přesto velmi aktivně pracuje 
na propagaci naší obce. Učarovala jí mimo jiné místní zima. Možná i právě proto vznikl nápad 
uspořádat Lipno Ice Marathon právě u nás v Černé v Pošumaví. Na začátku byla touha ukázat 
lidem, že okolí, příroda a místní zima stojí za zážitek. 

www.cernavposumavi.cz



www.cernavposumavi.cz

ZPRAVODAJ  13
vedením Zdeňka Zídka a Vaš-
ka Chalupy. V neposlední řadě 
naši dobrovolníci. 

Velkou podporu jsme měli 
od obce Černá v Pošumaví, ta 
je naším stěžejním a zásad-
ním partnerem. Pro závod 
také potřebujeme kvalitní 
pitný režim, ten nám zajistil 
Šumavský Pramen a ceny pro 
závodníky od sportovních 
partnerů Dakine, Naled.cz, 
Nessisport, Kitesport. Pod-
pořil nás i Jihočeský Kraj, 
rádio Kiss Jižní Čechy, Svět 
Běhu a společnost Makro. 
Zásadní je i kemp Jestřábí, 
kde se celá akce odehrává. 
Velký dík a obdiv bych také 
ráda směřovala na sochaře 
Jiřího Genzera, který se po-
staral o opravdu překrásné 
stupně vítězů, které vysochal 
z ledu vytěženého z Lipna. 

Chtěla bych tady poděko-
vat i všem, které jsem možná 
hned teď nejmenovala. Těch, 
kteří se podílejí na přípravě 
a průběhu takové akce, je 
opravdu hodně.

Co bys udělala jinak? 
Já myslím, že v tuhle chví-

li, v den závodu, kdy máme 
všichni „euforii“ z toho, že 
vše proběhlo, že se to po-
vedlo, všechno bylo tak, jak 
jsme chtěli, nikdo se nezra-
nil a všechno dopadlo podle 
našich představ, to asi nedo-
kážu úplně posoudit. Na to 
je vždycky čas celý ten rok, 

než připravíme další ročník. 
Snažíme se jít vždy dopředu  
a nabídnout víc a víc. Určitě 
bychom chtěli vylepšit zna-
čení tratě. Třeba v případě 
tzv. „lipenské mlhy“ by to 
měli závodníci letos hodně 
těžké. 

Umíš si představit, že by se 
organizoval tento závod  
i v takové mlze, kdy není 
vidět na 2 metry, jako to  
na Lipně často bývá?

Rozhodně. Protože slibu-
jeme extrém a mlha na Lipně 
je obvyklá.

Takže od příštího roku 
bude k povinnému  
vybavení patřit kompas?

Ne. To ne. Samozřejmě, 
že pro ten případ, kdy by 
byla opravdu velká mlha, 
zvažujeme, že zapojíme do 
značení i světlo. Myslím si, 
že se světelným značením to 
pak bude reálné bezpečně 
zvládnout.

Pozvánka na příští rok?  
Na rok 2018 zvu úplně 

všechny příznivce běhu 
a sportu v zimě, protože Lip-
no Ice Marathon 2018 bude 
už 10. 2. 2018 a my věříme, 
že bude zase na ledě. Navíc 
budeme vylepšovat i pro-
gram pro návštěvníky, kteří 
se přijdou třeba jen podívat 
a fandit. Letos jsme měli pro-
gram hlavně pro děti, kdyby 
někdo přijel s ratolestmi, 
aby se tady také zabavily. Na 
příště zkusíme zařadit třeba  
i nějaké další aktivity v místě 
startu, uvidíme, jak se nám 
podaří na další rok poprat  
s rozpočtem a také kolik 
bude dobrovolníků. Stejně 
jako letos i příští rok určitě 
bude k dispozici vytápěný 
prostor s teplým čajem, tak-
že se bude kde ohřát. Určitě 
přijďte všichni.

Děkuju za rozhovor a přeju 
hodně sil a nadšení do dal-
ších ročníků.
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Bochnatka americká (Pectinattela  Magnifica)

Bochnatka Americká se objevila u Černé v Pošumaví

www.cernavposumavi.cz

Miluji přírodu a, pokud 
je to možné, jsem s loď-
kou stále na vodě. Jednoho 
dne, jsem ve vodě narazila, 
na tyto prapodivné útvary,  
a vyděsilo mne to. Dotazo-
vala jsem se rybářů: ,,CO JE 
TO“, ale nikdo to nevěděl. 
Dovolila jsem si o odpověď 
požádat biologa, doc. RNDr.  
Ing. Josefa Rajcharda Ph.D., 
a nyní už vím, že jsem se 
seznámila s Bochnatkou 
americkou, která se objevi-
la v Lipenském jezeře u naší 
obce. 

Zde je odpověď  
od odborníka:

,,Reaguji ohledně deter-
minace živočicha z Vašich 
fotek. Jedná se o bochnat-
ku americkou (Pectinatella 
magnifica) z kmene Me-
chovci (Bryozoa). Jak název 
napovídá, pochází ze se-
verní Ameriky, odkud byla 
zavlečena již před více než 
100 lety do evropských 
vod. V posledních cca 20 le-
tech má její šíření v Evropě 
i jinde ve světě charakter 
invaze. Samotný jedinec 
(zooid) má milimetrové roz-
měry, žije však ve velkých 
koloniích, které produkují 
gelovitou hmotu (jejíž fot-
ky jste poslala), na jejímž 

povrchu zooidi žijí. Živí se 
filtrací mikroskopických or-
ganismů (řas, vířníků apod.)
Vyskytuje se zejména v po-
měrně čistých stojatých 
nebo pomalu tekoucích 
vodách (přehradní nádrže, 
zatopené pískovny, rybníky 
bez intenzivního rybářského 
hospodaření apod.). 

Kolonie se objevují po 
vzestupu teploty vody na 
cca 20 °C (kolem poloviny 
června) a rozpadají se vět-
šinou v září. Vaše snímky 
představují již odumírající 
kolonie, z větší části je již gel 
bez povrchové vrstvy zooidů. 
Nepříznivé období roku 
přečkává bochnatka v po-
době tzv. statoblastů, asi  
1 mm velkých tmavých 
tělísek opatřených mikro-
skopickými háčky, jimiž se 
může přichytit na různé 
předměty – tímto způsobem 
se bochnatka také šíří do 
dalších vod. Statoblasty se 
pomocí háčků přichytí např. 
na peří vodních ptáků, na 
lodě, rybářské a rekreační 
potřeby apod., a tímto způ-
sobem dochází k možnosti 
transportu tohoto živočicha 
na další lokality. Vaše fo-
tografie potvrzují již dříve 
avizovaný výskyt na Lipně, 
který je poměrně zajímavý, 

jedná se o poměrně vysoko 
položenou lokalitu. Na naší 
katedře se zabýváme mapo-
váním šíření tohoto druhu, 
proto budeme vděčni za ka-
ždou zprávu o jeho nálezu.“

doc. RNDr. Ing.  
Josef Rajchard, Ph.D.

vedoucí katedry  
biologických disciplín

Zemědělská fakulta,  
Jihočeská univerzita  

v Č. Budějovicích



Úvaha Jiřího Petrlíka

Vracím se zpět do poměr-
ně teplého srpna roku 2016, 
kdy jsem měl tu možnost 
navštívit pivovar v Černé  
v Pošumaví. V obci, ležící jen 
malinkatý kousíček od vodní 
nádrže Lipno v nadmořské 
výšce 728 m n. m., žije ko-
lem 800 obyvatel. Pivovar 
najdete na hlavní silnici  
z Horní Plané do Frymburku 
u odbočky do Dolní Vltavi-
ce. Již z velké dálky je tento 
komplex nepřehlédnutelný. 
Největšími dominantami 
jsou dochované dva ko-
míny, na východní straně 
volně stojící samostatný 
a na západní vyčnívající  
z hvozdu pivovaru. Silnice 
do Dolní Vltavice lemuje nej-
delší budova, která dosahuje 
dobrých 70 metrů. Na jejím 
kraji je původní průjezd do 
dvora pivovaru. Polovič-
ku délky objektu pokrývá 
ještě původní střecha poros-
tlá letitým mechem a žlutou 
oprýskanou omítkou. Druhá 
část objektu je již bez omí-
tek, avšak již se střechou, 
která dostala nový kabát po 
požáru z roku 2006. Rovněž 
budovu hvozdu s komínem 
zachvátil oheň. Na severní 
straně hvozdu sídlí párek 
čápů bílých, kteří se sem vra-

cí hnízdit již padesát let  
a v České republice to je nej-
výše položené hnízdo, co se 
týče nadmořské výšky. Bo-
hužel je to jediná budova, 
kam se dostávám dovnitř. Je 
tu vidět původní plechový 
parník na sušení ječmene.

Objekt je zpevněn no-
vými traverzami. Nedá se 
nevšimnout černých stěn 
po zmíněném požáru. Dob-
ré je, že aspoň částečně byla 
tato kulturní památka za-
bezpečena proti úplnému 
zchátrání. Architektura těch-
to pivovarnických budov 
nabízí pestrost a rozmanitost 
a poukazuje na stavitelské 
umění našich předků. Použili 
mnoho okének obdélníko-
vých a kulatých tvarů, to mě 
nikdy nenechá v klidu. Navíc 
žlutá fasáda s bílými hranami 
přidává na výrazu. Další bu-
dovy pivovaru se nacházejí 
uprostřed dvora, jsou posta-
veny výhradně z kamene.  
A je na nich patrné, že nikdy 
nebyly omítnuté. Je vidět, 
s jakou pečlivostí do sebe 
kameny zapadají, jako když 
stavíte kamennou zídku. Bo-
hužel ani tady se nevyhnuly 
různých zásahů, které byly 
učiněny po ukončení výro-
by piva. Myslím tím různě 

zazděná okna nebo nově 
vyzděné dveře a přistavěné 
další části, které sem zjevně 
nepatřily, jelikož pivovarnic-
ký komplex  sloužil do roku 
1995 jako sodovkárna. Nej-
více mě mrzelo, že po dobu 
mého průzkumu jsem tu ne-
narazil na jediného člověka, 
jelikož vnitřní prostory tak 
velkého pivovaru by určitě 
stály za to.

Když obejdu celý komplex 
pivovaru, na východní stra-
ně mě zaujme již zmiňovaný 
dlouhý trakt s průjezdovou 
branou, který je tvořen 
nádhernými oblouky připo-
mínající dětmi namalované 
obláčky. Nad nimi se nachází 
typická pavlač starých domů. 
Bohužel železné zábradlí,  
které tam je zabudováno, 
se tam už vůbec nehodí 
a původní rozhodně není. 
Budova pravděpodobně 
dříve sloužila jako adminis-
trativní, donedávna patrně 
jako bytový dům. Na jedné 
z budov je od severní strany 
prováděna rekonstrukce a je 
navýšena o jedno podlaží. To 
zjišťuji podle starých fotogra-
fií, které se liší od těch mých, 
co jsem tu pořídil já. 

František Záhora

Předkládám čtenářům zpravodaje zajímavou úvahu Jiřího Petrlíka z webových  
stránek PIVOVARY.INFO

www.cernavposumavi.cz
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První záznamy o dobývání grafitu u Černé a Hůrky pocházejí z roku 1767, kdy nejvyšší purkrabí 
pražský žádal krumlovskou vrchnost o zaslání vzorků této suroviny. Z krumlovské odpovědi  
je zřejmé, že už mnohem dříve se tuha těžila a prodávala do Vídně a Uher. První důlní díla 
vznikla u dnešního nádraží Černá-Hůrka. Teprve v roce 1811 se grafit stal vyhrazeným neros-
tem a jeho dobývání podléhalo .....tajenka.....

V legendě luštíme přírodu (rostliny, zvířata, houby i chemické prvky): 
Poslední písmeno prvního slova je zároveň prvním písmenem druhého slova.

Nápověda: POTO (11); SIBU(13)

Doplňovačka k výročí 250 let

1         

 
2        roční období; strom nebo keř (lepkavá) 

 3        strom nebo keř (vhodný do živých plotů); nejznámější květina 
 4        jedovatá bylina; bílý kov (Ni) 

5        všeobecně známá květina v polích – dvě slova 

 
6        strom nebo keř (zastarale břest); léčivá rostlina (peprná) 

 
7        nejznámější a největší antilopa; houba -obrovský (jedlý) 

 
8        léčivá rostlina (chlebíček); tur-také bizon 

 
9        bělozubka (druhé jméno); vytrvalá rostlina (plamatý) 
10        náš nejrozšířenější jehličnan; aromatická rostlina (koření) 
11        poloopice z čeledi outloňovitých; vytrvalá rostlina i léčivá 

 
12        rostlina podobná heřmánku; vzácný plyn 

 
13        odrůda brambor; druh paliva 

okrasný, léčivý strom nebo keř; druh nejznámější houby

Drůbež Tůmová  
oznamuje prodej kuřic  

v Černé v Pošumaví ve středu 5. 4.  
v areálu p. Marka v 16.20 hod.  

Kuřice jsou červené a černé, stáří 
12 týdnů, cena 120,- Kč.,  

tel. 777 790 771

inzerce

www.cernavposumavi.cz
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Nabídky práce

www.cernavposumavi.cz

Penzion Rak v Černé v Pošumaví přijme zaměstnankyni na pozici 
PROVOZNÍ HOSPODYNĚ
Popis pozice:
Jedná se o pracovní pozici, u které bude náš nový zaměstnanec zodpovídat za chod  
penzionu a spokojenost zákazníků.
• kontrola rezervací
• příprava snídaní a následný úklid
• úklid příjezdových pokojů
• kontrola stavu prádla 
• příprava večeří
• v letní sezóně kontrola chodu restaurace
• ekonomické šetření

Požadujeme:
• spolehlivost / zodpovědnost
• trestní bezúhonost
• flexibilitu v období sezóny (volno v „mrtvých“ měsících)
• chuť učit se novým věcem
• příjemné vystupování a chuť pracovat

Nabízíme:
• celoroční zaměstnání na HPP
• nástup možný ihned
• zaměstnanecké benefity

Nástupní plat bez pohyblivé složky 16–18 000 Kč čistého

Bližší informace na Tel.: +420 773 744 129
e-mail pro zaslání životopisu: roman.koprolin@gmail.com

Amenity Resort Lipno  
přijme paní pokojskou na HPP či dohodu. 
Nástup možný ihned. 
V případě nutnosti možnost přechodného ubytování, zaměstnanecké výhody v možnosti 
využití sportovní haly, wellness a ubytování za zaměstnanecké ceny v dalších resortech 
Amenity. 
Životopisy zasílejte na truhlarova@amenity.cz nebo volejte na 777 570 883.

Hledám šikovného pracovníka na sekání a údržbu zahrady ve Frymburku pro období  
jaro–podzim 2017. 
Kontakt: 602 468 899
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Vážení občané, naše obec se zapojila do celostátního projektu Obec Občanům, který pro domác-
nosti, místní podnikatele i spolky zajišťuje získání volných finančních prostředků díky výhodnějším 
cenám energií. Projekt významně napomáhá omezení podomního prodeje v obci a zajišťuje obča-
nům přehledný a dlouhodobý servis s garancí podmínek v oblasti dodávek energií.

V rámci tohoto projektu proběhla hromadná energetická soutěž, díky které má každá domácnost 
možnost získat výhodnější podmínky dodávek energií. Díky garantovaným cenám a jasným podmín-
kám tak mohou ušetřit všichni občané i místní podnikatelé.

V rámci projektu je zdarma zajišťován veškerý servis a hladký přechod k levnějším dodávkám energií, 
bez ohledu na platnost stávající smlouvy. Tuto službu zajišťuje odborná firma a garant projektu, spo-
lečnost Terra Group Investment, a.s. 

Domácnosti i podnikatelé tak mohou získat více volných prostředků do svých rozpočtů a bez starostí.

Do celorepublikového projektu jsou zapojeny již desítky tisíc domácností ve více než 
390 obcích. Nyní se máte možnost zapojit i Vy.

Zapojení probíhá na základě Přihlášky do energetické soutěže a Dohody o zastupování, díky které se 
nemusíte o nic starat.

Více informací o možnosti zapojení do projektu a cenách získáte:

• Na webu www.cernavposumavi.obecobcanum.cz

• Osobně na Obecním úřadě ve dnech ST 8. 3., PO 27. 3., PO 10. 4. a PO 24. 4. 2017  
vždy od 15.00 do 17.00 hodin

• U koordinátorky projektu  
paní Věry Pravdové +420 606 434 5123, vera.pravdova@obecobcanum.cz, 
případně u manažera pro firmy  
pana Tomáše Šťastného +420 608 982 453, tomas.stastny@obecobcanum.cz , se kterými si můžete 
domluvit schůzku přímo u Vás.

Průběh přihlášení:
1. Na základě vyplnění přihlášky a doložení všech podkladů Vám po skončení energetické soutěže 

pošleme SMS s vítězným dodavatelem a cenou.

2. Poté zajistíme kompletní administrativu k zajištění výhodnějších dodávek energií.

3. Odešleme Vám poštou smlouvu s vítězným dodavatelem, která platí vždy na 24 měsíců.

4. Po celou dobu máte k dispozici bezplatnou zákaznickou podporu na čísle +420 533 101 335.

Energetická soutěž pro Vás bude zajištěna opakovaně, a to každé 2 roky.

Po úspěšném zpracování přihlášky obdržíte SMS s kódem, který zadáte na www.terragroup.cz  
a my Vám zašleme ekologický balíček spořičů vody v hodnotě 1000 Kč jako dárek.

Celorepublikový projekt Obec Občanům 
dorazil i do Černé v Pošumaví

www.cernavposumavi.cz
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Vaše příspěvky můžete posílat elektronickou poštou na adresu zpravodajcerna@email.cz,
nebo je předat v písemné podobě na Obecním úřadě v Černé v Pošumaví.

Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje bude 25. března 2017.

Vydává Obec Černá v Pošumaví, IČO: 00 245 828, evidenční číslo MK ČR E 13487, neprodejné, 
Česká republika, Jihočeský kraj, okres Český Krumlov 

Foto obálky: Eva Brunerová
Sazba a tisk: TISKÁRNA ČERNÝ s.r.o., Černá v Pošumaví, www.tiskarna-cerny.eu 


